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A Közművelődési és Foglalkoztatási Program  
megvalósításai és eredményei a megyékben
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Jászboldogháza tele tervekkel
Szűcs Lajos, Jászboldogháza 

polgármestere fontosnak tartja a te-
lepülésen élők közművelődési lehe-
tőségeinek minél szélesebb körű el-
érését. Mivel a KFKP indulása előtt 
nem volt olyan személy, aki folya-
matosan és szakszerűen ellátta vol-
na a közművelődést, örömmel csat-
lakoztak a programhoz. Szívügye a 
fiatalok településen való megtartása, 
valamint a helyi értékek népszerű-
sítése, így jött létre 2018-ban a tele-
pülési értéktár is. Az önkormányzat 
részt vett a korábbi kulturális közfo-
lalkoztatási programban is.

R. L.: Miért csatlakozott a tele-
pülés a Közművelődési Foglalkozta-
tási és Képzési Programhoz?

Sz. Cs.: Pont olyan helyzetben 
voltunk itt Jászboldogházán, hogy 
egy munkatársunk elment tőlünk 
és nem volt olyan dolgozónk, aki a 
közművelődési feladatokat ellátta 
volna. Így nagyon jól jött a Nemze-
ti Művelődési Intézet által felkínált 
lehetőség, amely alapján szerződést 
tudtunk kötni és egy főt be tudtunk 
iskolázni, aki, ha megszerzi a köz-
művelődési feladatellátáshoz szüksé-
ges végzettséget, a későbbiekben az 
önkormányzat munkatársává válik.

R. L.: Mennyire volt könnyű, 
vagy esetleg nehéz, ezt a személyt 
megtalálni?

Sz. Cs.: Több olyan fiatal anyu-
ka volt nálunk közfoglalkoztatásban, 
akik már gyermekvállalás után nem 
akartak a településtől távolabb elhe-
lyezkedni és átmenetileg itt voltak ná-
lunk, így közülük tudtunk olyan sze-
mélyt választani, aki alkalmas a fel-
adatra és érdekelte ez a tevékenység.

R. L.: Hány fős a település?
Sz. Cs.: Kicsivel több mint 1600 

fős Jászboldogháza. Az elmúlt 
években stagnált ez a létszám, ko-
rábban folyamatosan csökkent a la-
kosságszám, de az utóbbi öt évben 
sokat emelkedett a születések, az 
itt letelepedő fiatalok száma. Ezért 

is fontos, hogy odafigyeljünk arra, 
hogy részükre is minél többféle 
programot szervezzünk.

R. L.: Milyen tevékenységekben 
segít a település közművelődésében 
a program?

Sz. Cs.: Vannak egyéni ren-
dezvények, egyedi rendezvények, 
mondhatom, hogy minden korosz-
tálynak, a legkisebbektől az idősebb, 
nyugdíjas korosztályig biztosítunk 
kikapcsolódást. Így a különböző 
korcsoportoknak szervezett prog-
ramok, események előkészítése és 
a folyamatos, hétről hétre megvaló-
suló, tanfolyamszerű foglalkozások 
is a munkatárshoz tartoznak.

R. L.: Milyen hozadéka van az 
elmúlt hónapoknak a program 
kapcsán?

Sz. Cs.: Nagy öröm számunkra 
az, hogy vannak elnyert pályázati 
támogatásaink is, de kérdéses volt, 
sikerül-e megszerveznünk a célul 
kitűzött programunkat, lesz-e kapa-
citásunk arra, hogy ezeket megfelelő 
színvonalon biztosítsuk a lakosság-
nak. Nagyon fontos, hogy van igény 
arra, hogy olyan közösségépítő prog-
ramokat szervezzünk, ahol összejö-
hetnek a gyermekek, az anyukák, az 
idősebbek is, és találkozhatnak, be-
szélgethetnek, közös tevékenységet 
végezhetnek. Úgy gondolom, hogy 
most, amikor ennyi betelepülő fiatal 
van a településen, még fontosabb ez 
a közösségi szemlélet, hiszen sokan 
nem is ismerték egymást.

R. L.: Konkrét számokat tudna-e 
mondani a programokat illetően?

Sz. Cs.: Az elmúlt egy évben 
körülbelül 20 egyedi programot 
valósítottunk meg, amelyek önál-
lónak nevezhető események voltak, 
és ezeken kívül van körülbelül 5-6 
olyan kurzus, tanfolyam melyek 
hétről-hétre megtartanak.

R. L.: Hogyan fogadta a lakos-
ság, van-e valamilyen visszajelzés a 
programról?

Sz. Cs.: A  lakosság örült neki, 
hogy erősítettünk ezen a téren is, és 
jobban odafigyelünk a rendezvények 
a megszervezésére, mert visszate-
kintve az elmúlt időszakra, nagyon 
negatívan hatottak azok a korlátozó 
intézkedések, amik a lakosságnak a 
közösségi érintkezését befolyásolták. 
Erre az elmúlt fél, egy évre vissza-
tekintve látszik, hogy nagyon nagy 
igény van a közösségi alkalmakra és 
örültek neki, hogy erősíthettünk a 
programok szervezésében.

R. L.: Változott-e, vagy hogyan 
változott az intézmények közötti 
kapcsolat a program hatására?

Sz. Cs.: Próbáljuk aktívan mű-
ködtetni a szakmai kapcsolatokat, 
így a Nemzeti Művelődési Intézet 
munkatársa is folyamatosan kap-
csolatot tart az óvodával, bölcsödé-
vel, iskolával, de ezen intézmények 
mellett mondhatom a település civil 
szervezeteit is, akikkel folyamatos 
a kapcsolattartás és gyakorlatilag a 
nagyobb rendezvények minden eset-
ben együttműködésben valósulnak 
meg. Ez is a település egyik erőssége, 
hogy szerencsére elég aktívak a civil 
szervezeteink, de fontos, hogy legyen 
olyan személy, aki összefogja őket 
és ezeket a programokat is levezényli.

A  közművelődési foglalkoztatott 
sok rendezvény megszervezésében 
vett részt és nagyon sok esetben ő 
volt a főszervezője az eseményeknek.
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